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Spørgsmål 

Ministeren bedes opgøre, hvor mange boligejere, der ville have været omfattet af et knæk 

i ejendomsværdiskatten på 3,75 mio. kr. som foreslået af Socialdemokratiet, sammenlignet 

med det endelige knæk ved 7,5 mio. kr. Tallene bedes opgøres som differencen i antallet 

af boligejere, der vil være omfattet. 

 

Svar 

Ved en progressionsgrænse i ejendomsværdiskatten på 3 mio. kr. efter forsigtighedsprin-

cip (svarende til ejendomsvurdering på 3,75 mio. kr.) forventes det, at der skal betales 

progressiv ejendomsværdiskat for ca. 10 pct. af de ejendomsværdiskattepligtige boliger 

(ekskl. sommerhuse) ved nye regler i 2021. Det svarer til ca. 140.000 boliger. 

 

Ved en progressionsgrænse på 6 mio. kr. (svarende til ejendomsvurdering på 7,5 mio. kr.) 

forventes det, at der skal betales progressiv ejendomsværdiskat for ca. 1 pct. af de ejen-

domsværdiskattepligtige boliger (ekskl. sommerhuse) ved nye regler i 2021. Det svarer til 

ca. 14.000 boliger. 

 

Forskellen er således ca. 126.000 boliger.  


